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Az ünnepségen dr. Győri Ottilia polgármester beszédében 
felidézte, hogy a nők egyenjogúsági törekvései New York-
ból indultak 162 évvel ezelőtt, amikor több mint 40 ezer tex-
tilmunkásnő sztrájkolt a béregyenlőségért, a rövidebb mun-
kaidőért és a választójogért. 1910-ben a II. Internacionálé VIII. 
kongresszusán határoztak arról, hogy a nők választójogának 
kivívása érdekében nemzetközi nőnapot tartanak. 1911. már-
cius 19-én Ausztriában, Dániában, Németországban és Svájc-
ban tartották meg a világon először a nemzetközi nőnapot, 
melyhez két évvel később, 1913-ban már Magyarország is 
csatlakozott. 

Az eseményen a megjelent hölgyeket Csenger-Zalán 
Zsolt országgyűlési képviselő is köszöntötte. - Tisztelni kell 
a nőket. Tisztelni kell a szakmai hozzáértésüket, a tehetsé-
güket az élet minden területén. Önök a legfontosabbak a mi 
számunkra – mondta. 

A műsor első részében a kikapcsolódásról Lakatos Dóri és 

Kohautek Csaba Szerethető dallamok című előadása gondos-
kodott, majd a PaThália Miniszínpad adott szórakoztató mű-
sort, mely sok mosolyt csalt az arcokra. 

Az ünnepség végén a jelenlévő urak egy-egy szál tulipán-
nal köszöntötték a hölgyeket.

Biecz mintegy 4700 lakosú délkelet-len-
gyelországi kisváros a Ropa folyó men-
tén, a Kárpátok előhegyei közelében. 
Gazdag történelme, középkori műemlé-
kei miatt a lengyel Kárpátalja gyöngy-
szemének, „kis Krakkónak” is nevezik.
A polgármester meghívására itt tett láto-
gatást Budakeszi Város Önkormányzata 

hat főből álló delegációja 2019. március 
4-7. között, melynek során a két telepü-
lés vezetője, Miros�aw ��drychowiczMiros�aw ��drychowicz 
és dr. Győri Ottilia polgármester test-
vérvárosi megállapodást írt alá. Biecz és 
Budakeszi hosszú távú együttműködést 
tervez oktatási, kulturális, gazdasági, és 
szociális területen. A küldöttség tag-

jai találkoztak dr. Körmendy Adrienne 
krakkói főkonzullal is, aki elmondta, 
hogy a két nemzet mindig számítha-
tott egymásra a megpróbáltatások ide-
jén, támaszt nyújtottak egymásnak, de 
ez csak konkrét emberi kapcsolatokon 
keresztül valósulhat meg, ezért is örül 
a budakesziek kezdeményezésének. A 
kapcsolatfelvételt a „dwa bratanki” (két 
jóbarát) témában kiírt lengyel testvér-
városi pályázaton való részvétel előzte 
meg. A főkonzul ajánlása alapján vet-
tük fel a kapcsolatot Biecz-csel, mely 
pályázatot nyújtott be a Visegrádi Alap-
hoz, amiben budakeszi középiskolások 
részvételére is számít, egy közös, an-
gol nyelvű projekthéten. Fiataljaink ha-
zánk diplomatáiként mutatják be Uk-
rajna, Csehország, Szlovákia, valamint 
Lengyelország „diáknagyköveteinek” 
nemzetünk kulturális, gazdasági, tör-
ténelmi sajátosságait, önazonosságunk 
gyökereit.

A küldöttség látogatást tett számos 
helyi vállalkozásnál, az általános iskolá-
ban, fogyatékkal élők foglalkozásterápi-
ás műhelyében és az idősek klubjában.

A�hölgyeket�
ünnepelték
A nemzetközi nőnap alkalmából, március 8-án, a városban 
működő intézmények, a Borostyán és a Fenyőgyöngye 
Nyugdíjas Klub, Budakeszi Város Idősügyi Tanácsa és a 
településen élő hölgyek közös ünneplésre gyűltek össze 
az Erkel Ferenc Művelődési Központban. 

Új�testvérvárosunk�a�lengyelors�ág�� ���e��lengyelors�ág�� ���e������e��

Biecz látképe a Corpus Christi templommal, ahol Szent Hedvig ereklyéit őrzik Forrás: www.biecz.pl

Lakatos Dóri és Kohautek Csaba ünnepi műsorral köszöntötte a hölgyeket

Zöldhulladék-égetés:
változtak a szabályok
Lakossági igényként merült fel az avar 
és kerti hulladékégetés szabályozásának 
újragondolása. Saját egészségünk és kör
nyezetünk megóvása érdekében Budakeszi 
Város Önkormányzata a 2019. február 28i 
testületi ülésen módosította erre vonatkozó 
rendeletét. Az új rendelkezés alapján az 

avar és a kerti hulladék égetését évente az 
alábbi két időszakban lehet végezni:

l március 1. – március 31.,
l szeptember 1. – november 30.

között. A megjelölt időszakokon belül 
kizárólag pénteken 821 óra, szombaton 
812 óra között (ünnepnapok kivételével) 
szélcsendes időben, nagykorú személy ál
landó felügyelete mellett szabad égetést 
végezni.

A levegő szennyezettségét és az ebből 
eredő káros hatásokat csökkenteni tudjuk 
a zöldhulladék égetésének mérséklésével, 
illetve teljes elhagyásával. A házi komposz
táló használata – mely természetessége 
miatt teljes mértékben óvja környezetünket 
– tökéletes alternatívaként szolgálhat zöld
hulladékunk megsemmisítésére, de tovább
ra is élhetünk a hulladéknaptár szerinti el
szállíttatás lehetőségével.

Rendhagyó�fórum�a�városfejles�tésről
Budakeszi Város Önkormányzata március 18-án lakossági 
fórumot tartott a település fejlesztéséről az Erkel Ferenc Mű-
velődési Központban. A fórumot a Partners Hungary Ala-
pítvány igazgatója, Deák Éva vezette. Egy időben, hét téma-
körben kerekasztal-beszélgetés formájában tehették fel kér-
déseiket, fogalmazhatták meg ötleteiket az egyes asztaloknál 
a rendhagyó fórumon részt vevők. A témakörök a követke-
zők voltak: 

- Közlekedés (témavezető: Ohr Alajos alpolgármester) 
- Önkormányzati gazdálkodás, gazdaságfejlesztés, pályázatok (té-

mavezető: Cserép Zsolt, a pénzügyi osztály vezetője)
- Területfejlesztés: Makkosmária, Nagyszénászug, Darányi, Ká-

posztás, Meggyes városrészek (témavezető: Páczi Erzsébet kép-
viselő) 

- Városüzemeltetés, infrastruktúra (témavezető: Szabó Ákos 
Péter képviselő)

- Oktatás, egészségügy, kultúra, intézményrendszer (témaveze-
tő: Bakács Bernadett alpolgármester) 

- Közbiztonság, közterület-felügyelet, környezetvédelem (téma-
vezető: Somlóvári Józsefné képviselő) 

- Nagyberuházások (témavezető: Bánhidi László képviselő)
A tematikus csoportokban 20 perc állt a lakosok rendelke-

zésére kérdések, javaslatok felvetésére, melyet a témafelelő-
sök és segítőik válaszoltak meg, majd két alkalommal hely-
cserére került sor, így a résztvevők három témakörben is el-
mondhatták a véleményüket.

A fórum a hét témafelelősnek az adott területet érintő, rö-
vid beszámolójával zárult, ahol ismertették a lakosok által 
felvetett kérdéseket és a válaszokat, illetve javaslatokat. A la-
kosságot leginkább érintő kérdésekre adott válaszok:

• Az M0-ás nyugati szektorával kapcsolatban csak az au-
tóút térképi megjelenítését törölték az Ország Szerkezeti Ter-
véből, most vizsgálja egy konzorcium az új nyomvonal le-
hetőségeket.

• A Honfoglalás sétány és a Kelenföldi pályaudvar közötti 
közlekedő új 188-as járatcsalád várhatóan április indulhat el. 

• Buszsáv és P+R parkoló: tanulmányterv elkészíttetését 
tervezzük a XII. kerületi önkormányzattal együttműködve, 
amiről márciusi ülésen tárgyalt a képviselő-testület.

• Budakeszi pályázatot nyújtott be kerékpárút építésére, 
melynek elnyerése esetén a Budaörsi út mentén a repülőtérig 
valósulhat meg a fejlesztés. 

• Makkosmária és Nagyszénászug képviselője összefogla-
lójában ígéretet tett a lakosságnak, hogy még most tavasszal 

összehív egy, csak a városrészt érintő fórumot, ahol részle-
tesen át tudják beszélni a területeket érintő kérdéseket és ja-
vaslatokat.

• Igény merült fel, hogy a városvezetés vizsgálja meg a 
Meggyes városrész területén is a 20 k�-os légvezetékek föld-
kábellel történő kiváltását.

• Az Árpád fejedelem téri általános iskolába a beköltözés 
szeptemberig lezajlik. Az iskola fenntartója egy évig nem vál-
tozik, az azt követő időszakról a szakminiszter dönt. 

• Elindul a két tannyelvű állami angol, a művészeti osz-
tályokon belül a zenei irányultság. 

• A SZIA tornatermének felújítására árajánlatok beké-A SZIA tornatermének felújítására árajánlatok beké-
réséről döntöttek a képviselők a márciusi ülésen. KöltségeKöltsége 
várhatóan meghaladja a 100 millió forintot is. 

• A képviselő-testület a Makkosmáriára vezető utakon 
összesen három térfigyelő kamera kiépítését tervezi, melyetkiépítését tervezi, melyet 
várhatóan az áprilisi testületi ülésen tárgyal meg.

• A hulladékudvar létesítésének előkészítése folyamatban 
van.

• A Nádas-tóval kapcsolatban megkezdődtek a tárgyalá-
sok a szakminisztériummal.

• Sportfejlesztések: még ebben az évben futókör, teniszpá-
lyák és sportpark, majd 2020-ra tanuszoda is létesül a sport-
pályán.

Fotó: Surányi Linda
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